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Abstract (en)
The invention relates to a process for the cleaning of hard material surfaces by treatment with ultrasound in wetting aqueous surfactant-containing
baths. An important point here is that, to speed up the detachment of soiling and/or to eliminate contaminants which cannot be detached, or only
incompletely, at least before a final stage of acoustic irradiation, the surfaces to be cleaned are wetted so intensively with a surfactant-containing
liquid phase that the residual air adhering in microdispersed distribution to the micro-structure of the surfaces and the soiled areas is dispelled, at
least to a great extent.

Abstract (de)
Gegenstand der Erfindung ist ein Verfahren zum Reinigen von harten Werkstoffoberflächen durch deren Behandlung mit Ultraschall in netzenden
wäßrig- tensidischen Bädern. Wesentlich ist hierbei, daß man zur Beschleunigung der Schmutzablösung und/oder zur Beseitigung von nicht oder
nur unvollständig ablösbaren Verschmutzungen die zu reinigenden Oberflächen wenigstens vor einer abschließenden Beschallungsstufe derart
intensiv mit einer tensidhaltigen Flüssigphase netzt, daß die der Oberflächenmikrostruktur und den verschmutzten Bereichen mikrodispers verteilt
anhaftende Restluft wenigstens weitgehend verdrängt wird.
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